



與內地交往 Cooperation with the Mainland



▲ 本會青委會舉辦座談會剖析“兩會”啟示。
The Chamber's Young Executives' Committee held a seminar to analyze the insights from the "Two Sessions".

配合國策探索機遇 Exploring Opportunities in Coordination with National Policies

兩會精神分享會

為探討“兩會”重要內容並剖析箇中啟示，本會青委會、婦委會及地區事務委員會分別舉辦分享會，暢談今年“兩會”政策對香港未來發展的機遇。
(22/3、8/4、13/3)

Sharing Meetings on the Spirit of "Two Sessions"

Several of the Chamber's committees including Young Executives' Committee, Ladies' Committee and District Affairs Committee of the Chamber organized sharing meetings to discuss the inspiration brought by the "Two Sessions".
(22/3 & 8/4 & 13/3)



▲ 本會婦委會及地區事務委員會分別舉辦座談會剖析“兩會”啟示。
The Chamber's Ladies' Committee and District Affairs Committee held seminars to analyze the insights from the "Two Sessions".



▲ 本會合辦“香港工商界學習貫徹習近平主席給祖籍寧波香港企業家重要回信精神座談會”。
The Chamber co-organized a seminar to understand and implement the spirit of President Xi's reply to Ningbo-born entrepreneurs in Hong Kong.

香港工商界學習貫徹習近平主席 給祖籍寧波香港企業家重要回信精神座談會

國家主席習近平給祖籍寧波香港企業家回信，充分肯定香港企業家為家鄉建設和國家發展作出的貢獻，讓廣大的香港工商界深感鼓舞。本會聯同各家商會合辦“香港工商界學習貫徹習近平主席給祖籍寧波香港企業家重要回信精神座談會”，深入領悟習主席重要回信的精神，並積極學習貫徹二十屆三中全會精神。(6/8)

Seminar to Understand the Spirit of President Xi's Important Response to Descendants of Ningbo-born Entrepreneurs in Hong Kong

President Xi Jinping wrote an important letter in reply to Hong Kong business leaders who are descendants of pioneering Ningbo-born entrepreneurs in the city, affirming the contribution of Hong Kong entrepreneurs to the development of the Motherland. The Chamber co-organized a seminar with several chambers of commerce, so as to deeply understand the spirit of President Xi's important reply and study the spirit of the 3rd Plenary Session of the 20th Central Committee of the Communist Party of China. (6/8)



▲ 在“滬港企業家圓桌會”上，與會者就深化滬港經貿合作交流意見。
 At the “Shanghai-Hong Kong Entrepreneurs Roundtable”, participants discussed opinions on deepening economic and trade cooperation and exchanges between Shanghai and Hong Kong.

增進聯繫 Enhancing Connections

滬港企業家圓桌會

本會與上海市工商聯（總商會）合辦“2024 滬港企業家圓桌會”，來自滬港兩地政商界高層領導、企業精英，共同就深化滬港經貿合作交流意見、出謀獻策。20家滬港機構和企業在會上簽署多項合作協議，通過共同發展、優勢互補，實現互利共贏，攜手發揮滬港兩地所長，服務國家所需，配合新質生產力和高質量發展新格局。(27/4)

Shanghai-Hong Kong Entrepreneurs Roundtable

The Chamber and the Shanghai Federation of Industry and Commerce joined hand to organize the “2024 Shanghai-Hong Kong Entrepreneurs Roundtable”. Leaders and business elites from the political and business sectors of Shanghai and Hong Kong gathered to discuss opinions for deepening economic cooperations between the two places. At the meeting, 20 institutions and enterprises from Shanghai and Hong Kong signed multiple cooperation agreements, aiming for mutual benefits and win-win outcomes through joint development and complementary advantages. (27/4)

推動灣區機遇 Driving Opportunities in Greater Bay Area

發表大灣區研究報告

適值《粵港澳大灣區發展規劃綱要》公佈五周年，本會聯同一國兩制研究中心及畢馬威會計師事務所發表《粵港澳大灣區發展戰略與香港的機遇和挑戰》研究報告，從戰略規劃角度就如何推動香港把握大灣區未來發展機遇提出政策建議，並結合多個具體案例，總結大灣區企業面對的挑戰，並剖析企業發展的關注重點。(31/10)

Release of Greater Bay Area Research Report

2024 marked the 5th anniversary of the “Outline Development Plan for the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area”. At this point in time, the Chamber, in collaboration with the One Country, Two Systems Research Institute and KPMG, released the research report titled “Development Strategy of the Greater Bay Area and Opportunities and Challenges for Hong Kong”, which offered policy recommendations from a strategic perspective on how to help Hong Kong seize future development opportunities in the Greater Bay Area. It also summarizes the challenges facing by enterprises in the Greater Bay Area through various case studies, and examined the key focus areas for enterprise development. (31/10)



◀ 研究報告總結及展望大灣區的發展。
 The research report offered a summary and outlook on the Development of the Greater Bay Area.



▲ 舉辦專題講座探討大灣區、香港、新加坡三方如何互補互惠。
The seminar focused on how the Greater Bay Area, Hong Kong and Singapore can leverage advantages to tap business opportunities.

“新加坡、香港與大灣區” 專題講座

本會與新加坡商會(香港)合辦“新加坡、香港與大灣區”專題講座，共同探討大灣區與新加坡的合作發展前景，以及香港在當中可發揮的功能之見解。會後並設聯誼晚宴，增進雙方會員的交流及聯誼。(30/4)

Joint Seminar on Economic Cooperation and Exchange between Singapore, Hong Kong and GBA

In collaboration with the Singapore Chamber of Commerce (Hong Kong), the Chamber hosted the Seminar on Economic Cooperation and Exchange between Singapore, Hong Kong and the Greater Bay Area, jointly explored the prospects for cooperative development between the Greater Bay Area and Singapore, as well as insights into the role that Hong Kong can play in this context. Following the seminar, a networking dinner was held to enhance communication and fellowship among members from both sides. (30/4)



▲ 透過國情研習班增進會員對國家的了解。
Deepening member's understanding on the country through the National Studies Program.

國情研習班系列

年內舉辦國情研習班，邀請政府官員及不同領域的專家學者主講三節專題課堂，旨在加強會員對國家最新政策、數字經濟、新質生產力、一帶一路等不同範疇的了解，並鼓勵會員全面認識國家與香港的關係，提升對國家重要議題的理解，積極融入國家發展大局。

National Studies Program

Government officials, leaders and scholars from different fields were invited to give speeches in the National Studies Program. The program helped enhance members' understanding of the country's latest policies, digital economy, new quality productive forces, "Belt and Road" Initiative and so on. The members were also encouraged to take the initiative to understand the relationship between the country and Hong Kong, enhance their understanding of important national issues, and actively integrate into the overall national development.

協辦活動

Co-organizing Activities

協辦活動	Co-organizing Activities
橫琴粵澳深度合作區品牌工業招商推介會	Guangdong-Macao In-depth Cooperation Zone in Hengqin Branded Industry Promotion Conference
2024 港澳山東周開幕式暨魯港合作交流會	Opening Ceremony of Hong Kong & Macao-Shandong Week 2024 cum Shandong Hong Kong Cooperation Exchange Conference
第 24 屆投洽會香港推介會	The 24th China International Fair for Investment & Trade Hong Kong Promotional Symposium
“有服同享 聚勢同興” 穗港服務業開放合作交流會	“All Harmony in Services, Mutual Benefit in Prosperity” Guangzhou-Hong Kong Services Liberalization and Cooperation Symposium
2024 大灣區(東莞)工商界高峰論壇及交流會	2024 Greater Bay Area (Dongguan) Business Summit and Exchange Conference